
Superar la pandèmia per mirar al futur  

El 40 % de veïns i veïnes ja ha rebut almenys una dosi de la vacuna contra la COVID-19. A 

més, les dades d'infectats baixen i hi ha menys preocupació davant la possible saturació 

de l'atenció sanitària i els serveis hospitalaris. Són bones notícies però no podem baixar 

la guàrdia. El virus està present i encara hi ha persones que no estan vacunades, de 

manera que hi ha risc. Cal seguir fent cas de les instruccions que rebem de les autoritats 

sanitàries per superar la pandèmia. Entre tots i totes ho aconseguirem. 

Amb la pandèmia en via de control, es produiran circumstàncies econòmiques que ens 

poden donar esperances perquè la societat torni a la normalitat. D'una banda, la 

Comissió Europea ha millorat les seves previsions de creixement per a Espanya fins al 5,9 

% aquest any i 6,8 % el 2022. Europa preveu que el Producte Interior Brut d'Espanya 

torni al seu nivell previ a la pandèmia a finals del 2022. Serà un creixement important 

tant a nivell macroeconòmic com en l'economia domèstica. Ajudarà notablement 

l'arribada dels recursos europeus, i Viladecans opta a participar en diversos projectes. 

En aquest sentit, estem treballant directament amb els ministeris per desenvolupar 

importants plans de reactivació, dins del Pla de Recuperació, Transformació i Resiliència 

espanyol. Seran projectes de dinamització econòmica –presentant el Hub d'Edificació 

Sostenible, que lidera la companyia Roca–, plans per a la rehabilitació de barris– 

aprofitant que som una de les setze administracions locals espanyoles identificades pel 

Govern d'Espanya com a pilots per elaborar una Agenda Urbana 2030–, i projectes sobre 

energia, al fil del Vilawatt. La nostra aposta per l'energia neta i més barata s'ha de 

substanciar en una forta inversió en matèria d'infraestructures. 

Així mateix, plantejarem una inversió important en infraestructura verda per 

desenvolupar el pla de naturalització i increment dels espais verds de la ciutat. A més, 

estem preparant projectes de digitalització, per tal de modernitzar l'administració i 

donar poder a la ciutadania, el comerç i la indústria de la ciutat per afrontar el present i 

el futur immediat sense que hi hagi cap escletxa digital per a ningú. 

La reactivació econòmica haurà d'anar acompanyada del rellançament social. Estem 

treballant per recuperar les activitats al carrer i la dinàmica de la ciutat i les seves 

entitats, d'acord sempre amb les normes que marqui el Departament de Salut de la 

Generalitat. Ens agradaria poder fer una Festa Major amb gran desplegament, però 

segurament encara estaran vigents unes mesures que impediran que moltes de les 

activitats es facin com s'havien fet anteriorment. No obstant això, tindrem una edició 

especial del Festival Internacional de Teatre i Animació Al Carrer i estem estudiant com 

recuperar ja la normalitat en l'ús dels equipaments ciutadans. 

De mica en mica, la normalitat tornarà a les nostres llars, carrers i equipaments. Confio 

que sortim forts i que anem recuperant la nostra activitat econòmica i social. A les 

nostres costums, però, n’afegirem una: l'homenatge a les víctimes; el record a les 



persones que es van anar a causa de la maleïda pandèmia. Tindrem un espai per al seu 

record i buscarem el millor moment atenent les circumstàncies. Els hi devem.      


